
Mi van a számok mögött?

Sikeres évet zárt a IV-es üzemi Ho Si Mihn brigád
1386 méter vágatkihajtás egy év alatt

A MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZATI VÁLLALAT DOLGOZÓINAK LAPJA

VII. ÉVFOLYAM 2. SZÁM

A szocialista együttműködés szellemében

Kölcsönös segítség a munkában
A ll-es és a lll-as Bányaüzem fúrási részlegének együttműködése

"1 969-es évben vállalatunknál első alkalommal került sor 
arra, hogy két bányafúrási részleg együttműködési szer

ződést kötött a szocialista mozgalom szélesítése és tartal
mának erősítése céljából. A Hl. sz. Bányaüzem bánya
fúrás részlege a n. sz. Bányaüzem bányafúrás részlegével 
kötött együttműködési szerződést és ebben meghatározott 
program végrehajtását valósította meg. Mindkét részleg ren
delkezett már mozgalmi ismeretekkel, de elsősorban a XI. 
sz. Bányaüzem bányafúrás részlege, ami már négy esetben 
vallhatta magáénak a megtisztelő Szocialista részleg cimet.

Emelkedett a termelékenység

Egy éves együttműködés 
után szeretnénk néhány 
alapvető tényezőt kiemel
ni, amely döntően megha
tározta és jellemzi moz
galmi tevékenységünket.

A kitűzött tervfeladat 
teljesítése, illetve a terme
lékenység növelése.

Mindkét részleg az 1969. 
évi fúrási tervét túlteljesí
tette, a termelékenységet 
10-20 % között növelte:

a) A II. sz. Bányaüzem 
.bányafúrás részlegénél — 
tekintettel, hogy a nagy
teljesítményű hidraulikus 
géparányuk a kívánt mér
tékben nem növekedett — 
a meglévő gépállomány 
összetétel mellett a 2 gép 
2 fő telepítéssel a mű

Újítások üzemszerű alkalmazása

Vállaltuk, hogy az újítá
si csoport által javasolt 
egy-egy újítást részlege
inknél bevezetjük és 
üzemszerűen alkalmazzuk. 
Részlegeink külön dicsére
tévé váljon, hogy ebben a 
kérdésben önálló újításai 
inkát valósítottuk meg.

a) A II. sz. Bányaüzem
ben a „MSZ R-332 tip. sű
rítettlevegős fúrógép”-et, 
amely fúrhatósági viszo
nyaink mellett a hagyo
mányos GP-1 fúróberen
dezésnél nagyobb teljesít
ményre képes.

b) A III. sz. Bányaüzem
ben a „mechanikus befo
gófej” újítást vezettük be, 
amely a hidraulikus fúró
berendezések teljesítmé
nyének további növelését 
biztosítja.

Fontos feladatnak te
kintettük dolgozóink szak
mai, politikai műveltségé
nek emelését, a szocialis
ta tudat formálását.

Az elmúlt évben rész
legeink fúrómester állo
mányának utánpótlása és 
a szakmai műveltség szín
vonalának emelése érde
kében bányafúrómesteri 
tanfolyamot szerveztünk.

A szocialista munkabri
gádjainkkal való rendsze
res foglalkozás nagyon jól 
szolgálta társadalom-poli
tikai feladataink megoldá
sát és dolgozóink szocialis
ta tudatának formálását. 
Részlegeink gazdasági és 
társadalmi vezetői rend
szeresen találkoztak dol
gozóinkkal, a havi brigád
értekezleteken, ahol szak- 
szervezeti politikai oktatás 
hangzott el, illetve a fel
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szakhatékonyságot ered
ményesen kihasználták.

b) A III. sz. Bányaüzem 
bányafúrás részlegénél az 
éves fúrási tervet kizáró
lag nagyteljesítményű hid
raulikus fúróberendezé
sekkel végeztük. A terme
lékenységünk nem növe
kedett olyan arányban, 
mint a társrészlegé, mi
vel mi 1968. évben is hid
raulikus berendezésekkel 
dolgoztunk.

c) Kedvezően hatott, 
hogy az összfúrás vonat
kozásában biztosítani tud
tuk a magfúrás arányának 
8-12 % közötti tartását, 
amely nagyon kedvezett 
a nagyteljesítményű „kir
giz” tip. fúrófejjel végzen
dő munkának.

merülő társadalompoliti
kai kérdéseket igyekez
tünk a fejlődés követel
ményének megfelelően 
megértetni. Gondoskod
tunk a mozgalom eszmei 
tartalmának elmélyítésé
ről és közösen résztvet- 
tünk, vagy küldöttséggel 
képviseltettük magunkat a 
munkásmozgalom neveze
tes ünnepségein, pl. má
jus 1-i felvonuláson, ápri-

Kemény, fáradságos, de 
eredményekben gazdag ki
képzési évet zárt munkás
őr alakulatunk. Az éves 
értékelés még egyszer fel
eleveníti az eltöltött küz
delmes órákat, amelyeket 
a nem kevésbé fárasztó 
munkahelyi feladatok mel
lett kellett és kell folya
matosan elvégezni, hogy 
munkásőreink ne csak 
szívvel, lelkesedéssel, de 
komoly harcászati ismere
tekkel és gyakorlati ta
pasztalatokkal teljesítsék 
önként vállalt szolgálatu
kat. Fárasztó volt és a 
családtól is elrablott órá
kat jelentette a kiképzés, 
de megérte. A zászlóalj 
parancsnokság alábbi át
irata önmagáért beszél, 
amelyet Sári Ferenc pa
rancsnok elvtárs küldött 
pártbizottságunkhoz.

Kedves Kovács Elvtárs!
Értesítem, hogy az 1969. 

kiképzési évben végzett 
eredményes munkájuk el
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lis 4-i koszorúzási ünnep
ségen, valamint üzemi 
rendezvényeken.

Külön említésre méltó 
az a törekvésünk, hogy 
hazánk felszabadulása 25. 
évfordulója tiszteletére po
litikai, szakmai és munka- 
védelmi vetélkedőt szerve
zünk, amely a két részleg 
vetélkedőjén túlnőtt és az
I. sz. Bányaüzem bánya
fúrás részlegének csatla
kozásával vállalati bánya
fúrás vetélkedő szintre 
szélesítettük. Felsőbb ve
zetőink javaslatára gya
korlati fúrási vetélkedő
vel bővítettük a korábbi 
tervezetet. A gyakorlati 
vetélkedőket 1969. novem
ber és december hónapok
ban már lebonyolítottuk, 
az elméleti részt 1970. 
március végéig kívánjuk 
végrehajtani.

Baráti kapcsolatok

A jó baráti kapcsolat 
megteremtése is fontos 
láncszeme volt mozgal
munknak. Ennek érdeké
ben közös családi kirán
dulást szerveztünk Sikon- 
da-fürdőre, ahol a két 
részleg dolgozói és csa
ládtagjai együtt szórakoz
tak, pihentek.

összegezve megállapít
ható, hogy a mozgalom 
szempontjából kitűzött 
legfontosabb feladatokat 
mindkét részlegnek sike
rült megvalósítani és úgy 
érezzük, hogy ez a tevé
kenység hozzájárulás ah
hoz a nagy társadalmi fo
lyamathoz, amelynek vég
ső célja a szocializmus 
teljes felépítése.

Wirt Béla

Munkásőreink kitüntetése
ismeréséül a Mecseki 
Ércbányászati Vállalattól 
az alábbi elvtársak része
sültek kitüntetésben;

1. A zászlóalj legjobb 
szakasza címet a III. szd. 
4. szakasza nyerte el. Pa
rancsnoka; Kálmánczi Jó
zsef.

2. A század legjobb raja 
címet a III. század 3. sza
kasz I. raja nyerte el. Pa
rancsnoka: Kőröshegyi Ist
ván.

3. Ugyancsak legjobb raj 
címet nyert el a zászlóalj 
híradó raja, amelynek pa
rancsnoka: Nitsch András.

4. „10 éves Szolgálati 
Érdemérem” kitüntetést 
kapott; Holló János, Reisz 
István.

5. „A Haza, a Nép hűsé
ges szolgálatáért” emlék
éremmel lettek kitüntetve: 
Letenyei Béla, Pécsi Ist
ván, András Ferenc,

Az év elteltével terme
lő brigádjaink általában 
mérlegre teszik az elmúlt 
év eredményeit, feltárják 
a hibákat és feladatokat 
határoznak meg maguk
nak annak érdekében, 
hogy a következő év még 
eredményesebb legyen.

Ilyen számadást készí
tettünk a MÉV IV-es 
üzem 1-es szocialista bri
gádjáról, a Ho Si Mihn 
brigádról.

Ha a számok száraz vi
lágában vizsgáljuk az el
ért eredményeket, a kö
vetkezőket állapíthatjuk 
meg;

A csapat 1969. évi ter
vét 135,2 %-ra teljesítet
te, 1386 folyóméter vága
tot hajtott ki, ez a telje
sítmény kimagaslónak
mondható. Vajon mik rej
lenek e számok mögött?

Komoly, összeforrt kol
lektíva, amely a nehézsé

Dolgozóink küzdelme a hóval, hideggel

Ismét 
a télről

Gépkocsivezetőink 
derekasan állják 
a tél rohamát

Szinte minden télen tör
vényszerű a, küzdelem a 
hóviharral. Ez a tél azon
ban rendhagyó módon kö
szöntött be. Most, mikor 
e sorokat írjuk, egy kis 
lélegzethez jutottunk,
mert olvad a hó, s min
denütt előtűnt az asz
faltburkolat. Csak az út 
két szélén szegélyt képező 
piszkos, sáros kupac, meg 
a mezőkön látható fehér 
foltok emlékeztetnek a 
tél viszontagságaira.

December 2-án elemi 
erővel tört ki a vihar.
Szinte pillanatok alatt 
lepte el az utat a hó. Mű
ködésbe léptek a hóekék 
és a dóserok. Hihetetlen 
erőfeszítést igényelt az 
utak felszabadítása. A rá
dió egész megyéket jelölt 
meg, ahol az utak járha
tatlanok, s nálunk a hó 
egyre esett, újabb viha-

6. „Kiváló Parancsnok”-i 
kitüntető címet kapott: 
Kosa József, Kőröshegyi 
István, Nitsch András, 
Kálmánczi József.

7. „Kiváló Munkásőr”-i 
címet kapott;
Homolai Gyula,
Varga Jenő,
Parragh Károly,
Kreiner József, 
dr. Orbán István,
Tóth János,
Frank Ferenc,
Szilágyi Mihály,
Vass Ferenc,
Standovár Tibor,
Szabó György.

Pécs, 1970. január 12.

Elvtársi üdvözlettel;

Sári Ferenc sk. 
Mö. városi — járási pk.

geket le tudja küzdeni, az 
újat, a jobbat el tudja fo
gadni. Ilyen teljesítmé
nyekre csak modern fel
fogású, szocialista embe
rek képesek, akik munká
jukat szeretik, embertár
saikat megbecsülik, szak
mai ismereteiket saját erő
ből pótolják, szakmailag 
maximálisan felkészültek.

Az új elfogadásának 
egyik jó példája volt a 
következő:

A IV-es üzemben 1969. 
április 1-ig a feltárási 
munkák miatt 4 műszakos 
termelés volt. A szabad 
szombatok bevezetése azt 
eredményezte, hogy jelen
leg a termelés 3 műsza
kos, a csapatvezetőtől ko
moly szervezési feladato
kat követelt meg, hogy a 
termelés továbbra is 
ugyanolyan létszámmal, 
ugyanolyan eredményes 
legyen, a brigád tagjaitól 
pedig megértést és jó hoz

rokkal kísérve. A szél né
ha orkánszerűvé erősödött. 
Amit dolgozóink nagy ne
hezen rendbe hoztak, azt 
másnap újból kellett kez
deni. Heroikus küzdelem 
volt ez, emberek harca a 
természettel. Nehezen 
ment, de sikerült. Albert 
Mihály nekifordította a 
hófalnak gépét és tolta a 
viharban a havat mind
addig, amíg az utat fel 
nem szabadította. Erdei 
Tibor a másik hóekével, 
— amely egyben vízszál
lító gépkocsi —, fuvaroz
ta a vizet Cserkút község
be. Lelkiismeretes munká
jának köszönhető, hogy a 
falu nem maradt ivóvíz 
nélkül a legrosszabb idő
ben sem.

Hősiesen helytállt Má
tyás József sózó és sala- 
kozó brigádjával. Éjjel is, 
hajnalban is dolgoztak, 
hogy biztosítsák a közle
kedést.

A doserok ott segítettek, 
ahol a hóeke már nem 
boldogult. Minden cm-ért

záállást kívánt. Az ered
mények láttán csak azt 
tudjuk megállapítani, hogy 
a szervezés, a hozzáállás, 
a megértés egyaránt jó 
felfogásban, rugalmasan 
és segítőkészen történt 
meg.

A csapat az 1970. évre 
célul tűzte ki maga elé, 
hogy teljesítményét az 
1969-es szinten kívánja 
tartani és a Szocialista bri
gád cím megtartásáért, 
illetve újbóli elnyeréséért 
a tőle telhető maximális 
erőkifejtést megteszi.

Ez úton is gratulálunk 
a IV-es üzem 1. sz. csapa
tának, a Ho Si Mihn bri
gádnak a sikeres és ered
ményekben gazdag 1969-es. 
évhez és 1970-re jó egész
séget és hasonló kimagas
ló teljesítményeket kívá
nunk.

Sz. P.

meg kellett küzdeni. Ki
tűntek Fehérvári József, 
Rückert Menyhért, Scmidt 
Antal, Porkert László, 
Szenei Béla.

A tél sok áldozatot, hoz
záértést kíván a gépkocsi- 
vezetőktől. Ebben az idő
szakban gépkocsivezetőink 
is kiválóan helytálltak. 
Elismerés és köszönet 
hangján lehet beszélni va
lamennyiről, de külön ki 
kell emelni a Petőfi és 
Bikovszki ércszállító szo
cialista brigádokat, me
lyek az ércszállításnál ki
váló teljesítményeket ér
tek el. A rendkívüli és 
nehéz viszonyok között az 
ércet kiesés nélkül, mara
déktalanul elszállították.

A tél még nem múlt el. 
Reméljük, sikerrel fogunk 
megbirkózni a további 
feladatokkal is.

E. J.
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Társadalmi kereskedelmi ellenőrök tanácskozása
A MÉV tanácstermében 

január 18-án délelőtt ran
gos értekezlet ült össze: a 
vállalat kereskedelmi el
lenőrei számoltak be 1969. 
évi tevékenységükről. Az 
értekezleten Simon Sán
dor, a VSZB tagja elnö
költ, s Szauer István, vál
lalati megbízott mondotta 
el beszámolóját, megjelent 
Tihanyi János, az SZMT 
közgazdasági bizottságá
nak vezetője, Jávori Ist
ván, a III. kér. Tanács vb 
elnöke, Faludi Ármin, az 
ÁKF vezetője, Hegyes Fe
renc az Uzemélelmezési 
Vállalat igazgatója, Proks 
Iván a Vendéglátóipari 
és Újvári Géza, az Élel
miszer Kiskereskedelmi 
Vállalatok ellenőrzési osz
tályainak vezetői. S — ter
mészetesen — vállalatunk 
számos társadalmi kereske
delmi ellenőre, akik társa
dalmi munkában őrködnek 
azon, hogy nehéz munkár 
val megkeresett forintjain
kért mennyiségben és mi
nőségben gzt kapjuk, ami 
megillet bennünket.

Hogy ez a munka való
ban eredményes volt 1969- 
ben, a beszámolóból is ki
tűnt. íme; a vállalat 74 
társadalmi ellenőrt ad, s 
ezek nagy többsége aktí
van, lelkiismeretesen tevé
kenykedik. Munkájukat az 
üzemek SZB-i irányítják 
és támogatják. A kereske
delmi vállalatok gyakran 
kérnek társadalmi ellen
őröket hivatásos ellenőre
ik mellé, ami arra utal, 
hogy ennek a funkciónak 
viselői tekintélyt szerez
tek. Bár vállalatunk ellen
őrei a III, kerületben te
vékenykednek, esetenként 
kapnak célfeladatokat a 
város egyéb kerületeiben 
is.

Tavaly 824 ellenőrzést 
végeztek aktíváink, ebből 
358 esetben került sor ész
revételre, s 304 esetben 
történt intézkedés a válla
latok részéről. Ez az arány 
nagyon jó.

A munkában — termé
szetesen — még vannak 
hiányosságok is. Sok az 
ötletszerű ellenőrzés. Nem 
kielégítő a peremkerüle
tek ellenőrzésének inten
zitása.

Az ellenőrzések tapasz
talatai szerint az áruellá
tás általában javult. Prob
lémák a kenyérrel, pék
áruval, a hús- és hentes
áruval, a bútorral, egyes 
alkatrészekkel, a cipővel,

Kablár János

Japánban jártunk
A fővárosból dél felé indul

tunk, Így jutottunk el a ja
pán Riviérára, Kamakurába. 
Itt megnéztük az 1232-ben 
bronzból öntött 12 m magas 
Buddba-szobrot. Valaha temp
lom állott fölötte, de egy Ja
pánban oly gyakran pusztító 
tűzvész alkalmával leégett, 
s azóta nem fedik be.

Mivel Tokióban kinai étte
remben ettünk japán ételt, 
itt japán étteremben ettünk 
kinai ebédet. Mikor láttuk, 
mit kapunk, szeretettel gon
doltunk az otthon oly sokat 
szidott üzemi konyhára. Az 
ebéd itt zöld teával kezdő
dött, kocsonyaízü cápaleves 
uborkával következett, ehhez 
bambusz is járt, csirke ubor
kával, nagy rántott polip, 
vagy béka mustárral, csiga 
paprikával, olajos rizs tojás
sal, valamilyen hús, tojásrán
totta paradicsommal, valami
lyen madárhús, s végül gö
rögdinnye, és mindez mártás
sal. Ettünk jobbat is már az 
életben. A japán felszolgáló
nők elfordultak, mikor kine
vettek bennünket, ahogyan 
ügyeskedtünk a pálcikákkal. 
Hazafelé mi ugyanígy tettünk, 
mikor láttuk, hogy egy meg
lett japán férfi kb. 3 percig

a gyermekruházati cikkek-| vásárlók is felelősek. Is
kel vannak. ' meretes, hogy — különö-

Ugyanezt támasztották j sen a férfi vásárlók — 
alá a társadalmi ellenőrök ! nem szeretnek alkudni, 
hozzászólásai is, azzal a j Faludi elvtárs elismerő 
kiegészítéssel, hogy ki- szavakkal méltatta a tár
emelték az üzemélelme- sadalmj ellenőrök szaksze- 
zési Vállalat étkeztetésé-: eljárását, felelős maga-
nek egyhangúságát, a vá- tartását. Példaként emlí- 
laszték elégtelenségét. Szó i tette, hogy a kenyér cso- 
esett ezekben a felszólaló- ! magolását társadalmi el- 
sokban a zenés árak körű- ; lenőri kezdeményezésre 
li visszaélések lehetőségé- vezették be. Most hasonló 
ről is. Tihanyi elvtárs — ; lesz a helyzet a zenés 
miután értélkelte a válla- árakkal is.
lat ellenőreinek munkáját [ A SZMT és a VSZB ok- 
— hangsúlyozta a perem- leveleinek és "tárgyjutal- 
kerületek ellenőrzésének i máknak kiosztása után ke- 
fontosságát. Kiemelte: az i rült sor Simon elvtárs 
ellenőrök választott akti-' zárszavára. Ebben joggal 
vák s elsősorban megbí- állapíthatta meg, hogy„ a 
zóik észrevételei alapján, MÉV társadalmi ellenőrei 
az ő érdekükben kötelesek I 1969-ben jó munkát végez- 
eljárni. I fék, ami biztosíték arra,

: hogy ez a fontos társadal-
Javori elvtars többek mj munkaterület a jövő- 

között kitért a III. kerüle- ben is jó kezekben lesz. 
ti piac drágaságára is. !
Ezért azonban maguk ■ a dr. Tóth

Ajándék az skolának
Kedves ünnepség zajlott 

lé 1969. december 12-én a 
kővágőszőlősi iskolában. 
A Kutató Mélyfúró Üzem 
expedíciós geológus bri
gádja egy 65 db-ból álló 
ásványkőzetgyűjteményt 
adott át az iskolának ok
tatás céljából.

Az átadás rövid ünnep
ségén a brigádvezető is

egyensúlyozott a szájáig egy 
villára való rizst.

Innen Hakonéba utaztunk, 
ami festői hegyek közt fekvő 
üdülőhely. Itt tartózkodtunk, 
sehol nem volt szükségünk a 
bőröndünkre, azokat mindig 
elörevitték a következő szál
lásunkra. A szállodákban há
lóruhát, az úgy nevezett „yu- 
katát”, fogkefét, szappant, 
törülközőt kaptunk. A szállo
dai szobák nagyon tiszták, 
berendezéseik egyszerű. Egy 
alacsony asztalka, rajta az el
maradhatatlan zöld tea, két 
fotel, ülőpárnák, a falban be
épített ágyneműtartók, a sa
rokban, a rizsszalmából font 
„padlón” TV-készülék, házi
telefon. Este az asztalt betol
ták egy sarokba, kiteregették 
a matracokat, ágyneműt húz
tak és le lehetett feküdni. A 
szálló halijában mindenki le
vetette a cipőjét, papucsot 
kaptunk, melyet a szobaajtó
ban le kellett venni. A gyé
kényre csak zokniban vagy 
mezítláb szabadott fellépni.

Innen Tobába utaztunk, 
ahol a századforduló táján 
Mikimotó, a japán gyöngyki
rály megtalálta az igazgyön
gyöt. 1921-ig az ö monopóliu
ma volt a „gyöngykészítés”

mertette a gyűjteményt, 
melyet a tanulók nevében 
az iskola igazgatója vett 
át és köszönte meg.

Képünkön az átadás 
után a gyermekek boldo
gan, izgatottan vették bir
tokukba az érdekes kőzet
összeállítást.

E. L.

és forgalmazás. Azt beszélik, 
hogy még a császár fs nagy 
tisztelettel beszélt a világ

1 egyik leggazdagabb emberé
vel. Megnéztük a gyöngyké
szítés egész folyamatát, a 
kagyló megtermékenyítésétől 
a gyöngyfűzésig.

Tobából a régi fővárosba, 
Kyotóba utaztunk. Kyoto a ; 
templomok városa. 1600 budd
hista és 230 shintoista szen
tély található itt. 1626-ban a 
Tokugava dinasztia itt építet
te fel kastélyában a híres fü
lemüle-folyosót, melyen ha 
valaki végigment, csicsergő 
hangot adott. Így senki nem 
lephette meg a kényurat.

Kiotóban éjszakai kirándú; 
lást is tettünk a szórakozó 
helyekre. Rendkívül borsos 
áron színházjegyet kaptunk, 
ahol rövid kersztmetszetet 
kaphattunk a japán színház
művészetről. Innen egy éjsza
kai mulatóba vittek, ahol a 
műsor inkább varieté, mint 
bérjellegű.

Kyotóból utunk legdélibb 
pontjára, Narába érkeztünk. 
ugyanazon a szélességi körön 
van, mint Afrika északi pont
ja. Nara a szarvasok és őzek 
városa. Az utcán szabadon 
sétálnak és apró kis üzletck-

Az !-es Üzem elolgozőinok 
szellemi vetélkedője

FOLYÓIRAT-
SZEMLE

Az I. üzemi párt, társa
dalmi és gazdasági vezetés 
intézkedési tervet dolgo
zott ki hazánk felszaba
dulásának 25., valamint 
Vladimir Iljics Lenin szü
letésének 100. évfordulója 
tiszteletére mindazokra a 
feladatokra vonatkozóan, 
melyeket a centenáriumi 
év keretén belül meg kí
ván valósítani a munka
verseny és a kultúrális 
rendezvények területén.

Ezen intézkedési terv a 
vállalati terv szerves része 
a társüzemek hasonló ter
veivel együtt.

E terv egyik pontja elő
írta, hogy az üzem dolgo
zói körében szellemi vetél
kedőt kell szervezni Lenin 
életével, munkásságával, 
hazánk felszabadulásának 
25. évfordulójával kapcso
latban.

A vetélkedő szervezése 
megkezdődött. Az üzemi 
elődöntőkön a kb. 450 főt 
tömörítő 35 szocialista bri
gád részvétele bizonyítja 
az előkészítő munka haté
konyságát.

Az elődöntők meglepően 
jó felkészülésről adtak bi-

Ilyen terveink vannak

Szeretettel várják az érdeklődőket
1969. november havában 

újból beindította működé
sét az Orosz Nyelvbarátok 
Klubja.

A vezetőség kész prog
ram alapján végzi mun
káját, melyből egy rész 
már meg is valósult. Be
indítottunk két 15-15 fő
vel működő nyelvtanfolya
mot, alap- és középfokon. 
A megtartott klubösszejö
vetelek színvonalasak, s 
ezt e sorokban is szeret
nénk megköszönni a Pe
dagógiai Főiskola I-III. és 
IV. évfolyamának.

Terveink 1970. júniusáig 
a következők:

— létrehozunk egy ta
lálkozót a vállalat, Pécs 
város és Baranya megye 
volt szovjet ösztöndíjasai
val,

— kultúrális műsorral 
összekötött megemlékezést 
tartunk a Lenin centená
rium, valamint hazánk 
felszabadulásának 25. év
fordulója alkalmából,

— közös kirándulást

ben vásárolható szarvaseledelt 
koldulnak a turistáktól.

Innen már visszafelé veze
tett az utunk. Kyotóból To
kióba a Tokaidó-expresszen, 
az ún. „álom-expresszen” 
utaztunk. A két város egy
mástól való távolsága több, 
mint 500 km, s vonatunk ezt 
nem egészen 2 és félóra alatt 
tette meg. Néha gyorsabban 
ment, mint valamikor Pécs 
és Budapest között közlekedő 
repülőgép.

Még egy rövid tokiói séta, 
fogadás a magyar nagykövet
ségen, aztán újra a yokoha- 
mai kikötő, vámvizsgálat, s 
már utaztunk is a Haba
rovszk nevű hajón. Közben 
sóhajtoztunk, mert fáradtak 
vagyunk, sóhajtoztunk, mert 
úgy érezzük, még sok min
dent meg kellett volna nézni, 
s örültünk, mert olyan vilá
got láttunk, melyhez hasonlót 
sehol nem találhatunk.

zonyságot. A kiemelkedő 
munkateljesítmények mel
lett a vetélkedőn résztve
vő dolgozók politikai ál
lásfoglalásukat is kifeje
zésre juttatták.

A lebonyolításra a Ság- 
vári Művelődési Házban 
került sort 1969. XII. 17- 
20. között.

A zsűrinek meglehető
sen nehéz dolga volt.

Legtöbb esetben 1-2 
pont döntötte el az el
sőbbséget és az igazságos 
döntés érdekében a tárgyi 
tudáson kívül még az elő
adókészséget is figyelem
be kellett venni.

Az elődöntőket követő
en dec. 30-án került sor 
az üzemi középdöntőre, 
ahova 12 brigád került 
be. Ezen a döntőn alakult 
ki a végleges sorrend, 
melynek eredményeként 
az 1-6. helyezett kerül 
majd a vállalati elődöntő
be.

Az üzem 13 ezer forint 
megérdemelt jutalmat osz
tott ki az 1-10. helyezet
tek között.

Györkös József

I tervezünk Drávaszabolcsra 
ahonnan hajóval Barcsig 
és vissza hajókirándulást 
is beiktatunk,

— megszervezzük a ta
lálkozót a Szovjetunió bu
dapesti nagykövetsége dol
gozóival és a Budapesten 
működő orosz iskola di
ákjaival,

— minden összejövete
lünkön a Pedagógiai Főis
kola, a Nagy Lajos Gim
názium és a Leövey Gim
názium hallgatóival rövid 
műsorokat adunk.

Szeretnénk, ha vállala
tunk oroszul beszélő dol
gozói minél nagyobb 
számban látogatnák klub- 
helyiségünket, ahol rádió, 
TV, magnetofon és hama
rosan egy kisebb orosz 
nyelvű könyvtár várja 
őket.

Az összejövetelek idő
pontja; minden második 
szerdán 5 órától. Az ér
deklődőket szeretettel vár
juk.

Ács Károly

NEMZETKÖZI SZEMLE 
januári száma több érde
kes írást közöl. Ezekből 
emelnénk ki Victor Perló 
cikkét: Militaristák és 
fegyvergyárosok szövetsé
ge címmel. Részletesen 
elemzi a katonai vezetők 
és a leggazdagabb fegy
vergyárosok szövetségét. 
Az imperialista katonai 
szövtségek, NATO CEN
TO, SEATO hadászati 
fölépítését, támaszpontja
it és fegyveres erejét is
merteti Tyeplinszkij re
pülő vezérőrnagy írása: 
Az imperializmus kato
nai tömbjei és globális 
stratégiája címmel.

Szétesik-e a Közös 
Piac? című írás az EGK 
legújabb gazdasági ered
ményeit — mezőgazdasá
gi problémáit, vámegyez
kedéseit, Anglia belépési 
esélyeit tárgyalja.

Lesz-e Hallstein álmá
ból valami: az Angliával, 
sőt Spanyolországgal is 
kibővített, 350 millió em
bert magába foglaló kö
zösségből — szemben az 
Egyesült Államok 202 
milliós lakosságával.
Megrázó és felháborító 
írás egy „interjú az 
egyik My Lai-i gyilkos
sal”.

PÁRTÉLET ez évi első 
számában interjút közöl 
Pullai et-al a pártszerve
zetek politikai feladatai
ról. Kállai et-al állami 
életünk demokratizmusá
nak fejlődéséről, Timár 
et-al a gazdaságirányítás 
reformjának továbbfej
lesztéséről és Nyers et- 
al az életszínvonal és 
jövedelemelosztás alaku
lásáról 1970-ben.

Az MSZMP Központi 
Bizottsága 1969. novem
ber 26-28. között tartott 
ülésén foglalkozott idő
szerű nemzetközi kérdé
sekkel, népgazdaságunk 
helyzetével, megvitatta a 
pártdemokrácia helyzetét 
és fejlesztésének lehető
ségét, a Belügyminiszté
rium munkáját. A fo
lyóirat ez alkalommal a 
pártdemokrácia helyzeté
vel és fejlesztésével, va
lamint a Belügyminiszté
rium munkájával foglal
kozó napirendekről ír két 
cikkben. Mindenkit érde
kel Dr. Harangozó írása: 
A részesedési alap felosz
tásának módosításáról 
címmel. A propagandis
ták munkájához adnak 
segítséget két írással is a 
szerkesztők: „A szocialis
ta világrendszer és a 
kommunista pártok”, va
lamint „A marxista kép
zettség a proletár osz
tálytudat és a jellem, ma
gatartás, viselkedés egy
sége”.

A lenini centenáriumra 
több kisebb írás emléke
zik. Végül két igen ér
dekes írásra hívnánk fel 
a figyelmet. Az első: 
„Válságban a művezetői 
funkció?’’ című egy szo
ciológiai vizsgálat ered- 
nyeit ismerteti, melyet 
egy nagyvállalatunknál 
végeztek és a művezetők 
tekintélycsökkenésének 
okait vizsgálják. A másik 
írás címe: „Munkásszülők 
véleménye a továbbtanu
lásról”. Arra keres vá
laszt, hogy miért vannak 
hátrányban a munkás 
származású gyerekek a 
továbbtanulásnál. Az 
anyagi okok és a család 
képzetlenségét adja ma

gyarázatként.
G. M.
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Önértékelő szocialista brigádgyíilés a II. Üzemben
A II. sz. Bányaüzem I. 

körletének kollektívája ja
nuár 4-én tartotta az 1969- 
es termelési év önértékelő 
szocialista brigádgyűlését, 
amely a hagyományokhoz 
hűen ezúttal is politikai 
előadással kezdődött.

A politikai ismertetést, 
amely a szovjet-kínai kap
csolatról, a kínai határkö
vetelésekről szólt, 15-20 
perces vita követte.

A dolgozók által feltett 
kérdésekre Kaposvári Fe
renc et. a körlet szakszer
vezeti és párt szeminári
um vezetője adta meg a 
választ.

Ezt követően Király De
zső et., az I. körlet szak- 
szervezeti titkára ismer
tette a körlet, valamint a 
szocialista brigádok 1969. 
évi vállalását és annak

Korszerűsítik a polgári védelmet
Beszélgetés Kerekes Jenő elvtárssal az I. Bányaüzem PV parancsnokával

Az utóbbi időben egyre 
többet találkozunk a saj
tóban, rádióban és televí
zióban a polgári védelem
mel. Kívülállókban önkén
telenül felmerül a kérdés, 
hogy miért kell a polgári 
védelem? Háborúra készü
lünk? A nukleáris hábo
rúban van-e értelme véde
kezni? Jóslásra senki nem 
vállalkozhat, de országunk 
vezető szervei felmérték a 
helyzetet és szükségesnek 
látták polgári védelmi 
szervezeteink megerősíté
sét, korszerűsítését, amely
nek egyik lépése az üze
mi szervezetek átszerve
zése, önvédelmi alakula
tok létrehozása. Nem 
akarunk tehát háborút, 
de amíg imperializmus 
van, nem tehetjük meg, 
hogy nem számolunk ilyen 
veszéllyel és nem hagy
hatjuk magunkat védtele
nül. Felkerestük ezért 
egyik alakulatunk pa
rancsnokát, Kerekes elv
társat és megkértük őt, 
hogy ismertesse az üze
mükben történt átszerve
zés eddigi eseményeit.

— Üzemünkben 1966 óta 
volt — a jelenlegi elvek
nek megfelelő — már kor
szerűnek mondható PV 
szervezet. Akkor tértünk 
át ugyanis korszerűtlenné 
vált légó szervezéséről a 
PV megszervezésére. Ma 
már ez a szervezet sem 
elégítette volna ki a kor
szerű haditechnika roha
mos fejlődése miatt felme
rülő igényeket. Éppen 
ezért meglévő alakulatun
kat tovább kellett fejlesz
teni úgy, hogy a mai kor
szerű igényeknek is tel
jes mértékben megfelel
jen.

— Elsőnek az üzemi pa
rancsnokságot, törzset
szerveztük meg, majd ezt 
követően úgy az alakulat
nál, mint az önvédelmi 
alegységeknél a létreho
zott parancsnoki állomány 
szervezte meg saját egy
ségét, elsősorban a gazda
ságilag is hozzátartozó 
dolgozókból. Így elértük 
azt, hogy minden parancs
nokhoz elsősorban saját 
dolgozói tartoznak, s az 
egység könnyebben össze
fogható, kiképezhető, gya
koroltatható.

Hogyan egyeztethető 
össze a gazdasági munká
val a PV feladatok ellá
tása?

— A PV feladatokat a 
gazdasági egységnek gaz

teljesítését. Elmondotta, 
hogy az I. körlet a vállalt 
101 %-os szakmányos ter
vét 107,2 %-ra teljesítette. 
Ismertette a továbbiakban, 
hogy a szocialista brigád
mozgalomba 12 csapat ne
vezett, ebből 9 csapat 
minden vállalását teljesí
tette.

Külön kiemelte a:
6 csapat 107 %-os
7 csapat 141 %-os

51 csapat 107 %-os
58 csapat 116 %-os
60 csapat 137 %-os
valamint a
96 csapat 116 %-os
teljesítményét.

Ezek a csapatok járul
tak leginkább hozzá körle
tük tervteljesítéséhez.

Társadalmi munka vál
lalásukat is túlteljesítet

dasági munkájával párhu
zamosan kell megoldania. 
A haza védelme minden
kitől megköveteli a fel
készülést. Adott esetben 
csak megfelelően felkészí
tett alakulatok és önvé
delmi alegységek tudnak 
eredményes mentési, men
tesítési és helyreállítási 
munkát végezni.

— Parancsnoki állomá
nyunk tagjaitól megköve
teljük, hogy PV feladatai
kat gazdasági feladataikkal 
egyenlő értékkel végezzék, 
mert PV feladataik elha
nyagolásáért, elmulasztá
sáért ugyanúgy vonjuk fe
lelősségre, mint gazdasági 
feladatuk elmulasztásáért.

— A szervezés során új
szerű, hogy az üzem, PB 
által jelölt személyekből 
politikai megbízottakat ál
lítottunk be. E politikai 
megbízottak jelentős segít
séget tudnak nyújtani a 
dolgozók körében végzett 
felvilágosító, nevelő mun
kájukkal.

A dolgozók hogyan vi
szonyulnak a PV felada
tok ellátásához?

— Különösebb problé
mát nem tapasztaltunk a 
szervezés során. Általában 
a határozat átvételekor 
mindenki tudomásul vette 
beosztását. Fél százalékra 
sem tehető azok száma, 
akik tiltakoztak beosztá
suk ellen és igyekeztek 
különböző kifogásokkal 
kibújni alóla.

Ezeket azonban felvilá
gosító munkával győztük 
meg.

Mik a tervek, elképzelé
sek a jövőre nézve?

— Az alakulat és önvé
delmi alegységek megszer
vezése után dolgozóinkat 
maximálisan felkészíteni a 
kormányhatározatból ere
dő polgári védelmi kötele
zettség teljesítésére.

— A felkészülésben 
olyan fokot kívánunk el
érni, hogy minden beosz
tott ismerje a reá háruló 
feladatot, adott esetben 
tudja, mi a teendője és 
bármilyen helyzetben
megállja a helyét.

— Bízom abban, hogy

ték. Legszebb eredményt 
az Építők úti iskola udva
rán létesítendő kosárlabda 
pálya munkálatainál mu
tathatják fel, ahol 300 tár
sadalmi munkaórával el
végezték az alapozási 
munkákat.

Az 1969-es eredmények 
ismertetése után a 70-es 
évi vállalásukról esett szó, 
melyet már korábban be
nyújtottak.

Ennek elfogadására ja
nuár 25-én került sor.

Továbbiakban a körlet 
dolgozói biztosították a ve
zetőket arról, hogy az 
1970-es évben is azon 
lesznek, hogy vállalásukat 
teljesítsék, illetve azt túl
teljesítsék.

Farkas János

ezirányú törekvéseinket 
dolgozóink megértéssel fo
gadják és PV kötelezett
ségüknek maradéktalanul 
eleget is tesznek — fejez
te be nyilatkozatát Kere
kes elvtárs.

Györkös József

Kívánságok, gondolatok év elején
Üzemünk dolgozóinak 

többsége az elmúlt évről 
mint sikeres esztendőről 
beszél és bizakodással in
dul az újabb évtizednek. 
Ezt tapasztaltam, amikor 
e cikkhez adatokat gyűj
töttem, amikor az új év 
terveiről beszélgettem dol
gozótársaimmal. Oldalakra 
terjedne, ha csak kivona
tosan is írnám le e beszél
getéseket, de ez alkalom
mal én mégsem a terve
zett vásárlásokat, építke
zéseket, külföldi utazáso
kat vetem papírra, hanem 
néhány olyan gondolatot, 
amelyek e beszélgetések
nél kicsengtek, amelyekre 
sokszor oda sem figyelünk. 
Pedig érdemes és kell is 
odafigyelni.

Gyűjteni vagy élni?

Napjainkban megfigyel
hető, hogy az emberek jó
része kemény harcot vív 
különböző anyagi javak 
megszerzéséért. Autó,
öröklakás, vikkendház, 
szőlő, külföldi utazás, ék
szerek stb. szerepelnek e 
törekvések céljaként. Hogy 
helyesek-e ezek a törekvé
sek? Azt hiszem, nem vi
tathatók. Az ember fejlő
dését köszönheti, hogy 
mindig voltak célkitűzései, 
álmai. A becsületes mun
ka gyümölcsét senki nem 
irigyelheti, a nem becsü
letes úton járókkal pedig 
itt nem kívánok foglal
kozni. Az egyébként he
lyes törekvések sem men
tesek azonban minden „ve
szélytől”. Sokan ugyanis 
annyira belemerülnek az 
ilyen „halmozásba”, hogy 
az már nem lehet helye
selhető. Az erőn, a lehető
ségen túlnyúló gyűjtés, 
kuporgatás már megfoszt
ja az embert attól az ér
zéstől, élménytől, amiért 
tulajdonképpen az egészet 
megkezdte. De van egy 
másik veszély is. Sokan a 
cél elérése után hajlamo-

dr. Tóth Ferenc:

Fogászaton
Az ember a fogászatra 
Ügy megy, mintha fogát

húznák.
Berendelik este hatra — 
Akkor rendel doktor Guznyák.

Hattól hétig várakozik,
Egyik lábról másikra áll, 
Közben néhány decit iszik,
S idegileg kivan totál.

Persze, vannak absztinensek. 
Akik furcsán néznek rája,
S ha szólnak az asszisztensek 
Megy, de remeg a zúzája.

Kap egy tucat injekciót: 
Elzsibbad a fél pofája,
S hozzá néhány bíráló szót, 
Hogy kigyullad a ruhája.

Aztán köszörülik, fúrják,
A káder csak nyög és jajgat, 
Száját gipsszel teletúrják —
A beszédes is elhallgat.

„Találkozunk két hét múlva. 
A korona akkor lesz kész!” 
S szegény páciens feldúlva 
Úgy rohan el, mint a szélvész.

És ezután napról napra 
Jár a pacák eszelősen,
Míg türelme cserbenhagyja,
S megkérdezi reszelésen:

„Tudom, doktor, ön nem
tudja,

Hogy mennyire sajog e száj, 
Oldalamat mégis fúrja:
A maga foga sose fáj?!”

sak megfeledkezni osztály
helyzetükről, jellemben is 
negatívan változnak. Saj
nos, elég sokan pl. akik 
gépkocsikhoz jutottak,
vagy vikkendházat építet
tek, a továbbiakban már 
csak hasonló tulajdonú em
berek társaságát keresik 
és mellőzik barátaikat, 
akiknek ilyen célt elérni 
még nem sikerült.

Másik, gyakrabban elő
forduló veszélye az erőlte
tett anyagi javak hajszo
lásának, amikor a több 
pénzért egyesek mindenre 
hajlandók. A minden alatt 
itt sem értem a törvények 
megsértését, csupán morá
lis gátlástalanságra gondo
lok. Pl. amikor egyesek 
szinte páncélozott könyök
kel törnek előre a béreme
lés érdekében, amikor 
egyesek 100 Ft prémium 
érdekében képesek min
denkit letaposni, vagy ha 
éppen elesnek bármilyen 
kisebb összegtől okkal 
vagy ok nélkül, már egy 
világot látnak összeomla- 
ni.

Köszönet az emberségért
Egyre több levél, át

irat tudatja a vállalat ve
zető szerveivel, hogy szo
cialista brigádok túl a 
termelési és önképzési vál
lalásaikon, nagyon értékes 
feladatokat vállalnak, tel
jesítenek a politikai — 
társadalmi fejlődés érde
kében is.

Ezúttal is örömmel te-
„Mecseki Ércbányászati Vállalat Pártbizottságának!
Pécs.
Kedves Titkár Elvtárs!
A pécsi Nevelőotthon igazgatósága őszinte tiszte

lettel és szeretettel köszöni meg a Kísérleti Kutatá
si és Automatizálási Üzem Március 21. szocialista 
brigádja által végzett sok-sok társadalmi munkát, 
amit az otthonban lakó állami gondozott gyermekek 
patronálása céljából a brigád minden tagja és a ve
zetők végeztek.

Külön köszönöm, hogy résztvettek a fenyőfaünnep
ségünkön és kedves ajándékaikkal fokozták gyerme
keink örömét.

Kérem titkár elvtársat, hogy szíveskedjék köszöne- 
tünket tolmácsolni a brigád vezetőségével és minden 
tagjával.

Szilágyi János
Pécsi Áll. Nevelőotthon igazgatója

Gépkocsik szocialista megőrzésben
Új vonások a szocialista brigád szerződésekben

A Szolgáltató Üzem gép
kocsiszállítási üzemegysé
génél elkészültek az új 
szocialista .brigádszerződé
sek. A szerződésekben a 
szerződő felek; az üzem-

Elosztani csak azt lehet, 
amit megtermeltünk.

Ezt a megváltoztat
hatatlan igazságot so
kak teljesen szem elől 
tévesztik, vagy elvileg el
ismerik, de saját maguk
ra nézve nem tartják kö
telezőnek. Nem ritka 
ugyanis, hogy pontosan 
azok „fejszéznek” legjob
ban a több bérért, akik
nek munkája nem a leg
szorgalmasabb, vagy nem 
sokat érő.

Volna még néhány ilyen 
kapcsolódó gondolat az 
idei tervezgetéssel kapcso
latos beszélgetésekhez, 
mert legtöbb munkatár
sam velem együtt egyet 
értett e torzítások megíté
lésében, de most nem kí
vánok visszaélni sem az 
olvasó, sem a szerkesztő 
türelmével. Így befejezem, 
de olvasóink közül, ha 
szívesen vesznek részt e 
gondolatokhoz kapcsolódó 
nyilvános vitába, szívesen 
folytatnám tovább követ
kező lapszámainkban.

Szuhanyik Lajos
Szolgáltató Üzem

szünk eleget egy ilyen 
„köszönet” továbbításának, 
bár tudjuk, hogy a brigád 
tagjait nem ez vezette em
berséges, segítő tevékeny
ségük elvégzésében, de 
azért biztosan jól esik az 
elvtársaknak csakúgy, 
mint a vállalat többi dol
gozóinak is a köszönő szó.

vezetés, a társadalmi szer
vek és a brigád tagjai 
konkrét vállalásokat tesz
nek az önköltség csökken
tésére, a gépkocsik javítá
sára, valamint a gazdasá
gosabb gépkocsikihaszná
lásra.

Kidolgozták a feltételeit 
annak, hogy a gépkocsi- 
vezetők, — váltó gépkocsi 
esetében — a váltó párok
nak szocialista megőrzés
re adják át a gépkocsit. 
Az új vonás abban is je
lentkezik, hogy a mostani 
vállalások már a gazdasá
gosságra való törekvés, 
az eredményesebb, jobb 
munka érdekében történ
tek.

Külön ki kell emelni a 
gépkocsik szocialista meg
őrzésre való átadását. Ez 
igen nagy előnyt biztosít, 
mivel a gépkocsivezetők a 
gondjaikra bízott járműre 
sokkal jobban tudnak 
ügyelni. Megkértük az 
egyik szocialista brigád 
vezetőjét, Kovács Károly 
elvtársat, hogy mondja el 
véleményét az új brigád
szerződéssel kapcsolatban.

— Véleményem az — 
mondotta Kovács elvtárs, 
a Zrínyi brigád vezetője 
—, hogy áttekinthetőbbnek 
tartom az új brigádszerző
dést. Brigádunkon belül 
jó a brigádszellem, csalá
dias légkör uralkodik, s 
határozott, konkrét válla
lásaink vannak. Külön ki 
szeretném emelni, hogy 
brigádunk három tagja: 
Hegedűs János, Stefano- 
vics József, Talabér Imre 
vállalták, hogy fődarab 
javítás nélkül 120 000 
km-t teljesítenek. Több 
dolgozónk — amennyiben 
új, korszerű gépkocsikat 
kapunk —, hasonló válla
lást fog tenni.

Reméljük, hogy vállalá
saikat sikerrel teljesítik.

Engelmann József

Autóbuszban hallottuk:

Hallottad, hogy ki az 
abszolút optimista? Nos ... 
Aki január 21-re szabad
ságot vett ki, hogy az 
Újpesti Dózsa — Carl 
Zeis Jéna mérkőzést meg
nézhesse.
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Ki mit vár
az új évtől
Drávavölgyi László, a 

gyártás-üzemegység veze
tője;

Elsősorban szeretném, 
ha anyagellátásunk zök
kenőmentes lenne az új 
gazdasági irányítás 3. esz
tendejében. Ne kelljen 
annyit bosszankodni fillé
res dolgok hiánya miatt.

Jó volna forgácsoló mű
helyünk elavult gépeit 
korszerűbb, termeléke
nyebb gépekre becserélni. 
Az ,sem lenne megvetni 
való, ha az AKÖV üzembe 
utazásunkhoz legalább azt 
a „kényelmet’’ biztosítaná, 
amit a MÁV az általa 
szállított „lábasjószágok
nak.”

Oláh Istvánná elemző 
statisztikus;

Az új esztendőben is kí
vánom, hogy jó gazdasági 
eredményeket érjen el 
üzemünk, hogy előnyös 
könyvelési zárójelentést 
tehessek vezetőim asztalá
ra. Az sem lenne rossz, ha 
most már nem kellene ál
landóan helyettesítenem, 
vagy más munkaköröket 
is betöltenem, mert saját 
beosztásomban csak úgy 
tudnék komolyabbat pro
dukálni. Mint az üzem nő
felelőse eredményesen sze
retném segíteni nőtársaim 
különböző problémáinak 
megoldását.

Sípos Lajos gépkezelő:
Az új esztendőtől, mint 

mindenki életkörülménye
im javulását várom. Mun
kahelyemen többek között 
azt szeretném, hogy érde
mi intézkedéseket tegye
nek a fűtőházak és komp
resszortelepek zajártalmá
nak csökkentése érdeké
ben.

Kukái László lakatos;
Fejlettebb technológiát, 

jobb munkakörülményt és 
minőségi termelést várok 
az új évben. Magánéletem
ben lakásproblémám meg
oldását szeretném és a vi
lágpolitikában további 
enyhülést, a vietnami há
ború befejezését szeret
ném.

Magunk részéről a kí
vánságok teljesítése mel
lett harcos kiállást és sok
sok tettet szeretnénk kö
zös ügyünk érdekében.

Sz. L.

Válaszok dolgozóink leveleire
B. lapjuk december havi 

számában Dolgozóink kér
dezik c. rovatban válla
latunkat érintő cikk jelent 
meg, melyre válaszainkat 
az alábbiakban adjuk meg: 
Mikor jön ki a városi au
tóbusz a cserkuti platóra 
címmel cikk jelent meg 
H. B. aláírással, melyben 
kifogásolja, hogy a cser
kuti platón és környékén 
nem egy esetben körülmé
nyes a távolsági autóbu
szokra felszállni, Pécsre 
utazni.

Az autóbuszvonal meg
hosszabbítása nemcsak 
vállalatunktól függ, lénye
ges, hogy a platói elága
zásnál tervezett autóbusz 
forduló elkészüljön, ugyan
is jelenleg gépjárműveink 
megfordulásának lehetősé
gei e területen nem adot
tak.

A fentiek alapján tehát 
a 26-os számú helyi autó
buszvonal járatainak meg
hosszabbítására több vál
lalatnak kell kooperálni.

Hunyadvári Béla olva
sónk kérdéseire az illeté
kesek válaszolnak.

... Miért állnak napo- 
i kig, sőt hetekig javítás 
| miatt a fatelep darui? 
i Nem lehetne a javítási 
időt lecsökkenteni?

... Miért nem dolgoznak 
már hetek óta — cement
hiány miatt — az új 
csehszlovák fűrészgép ala
pozásán? Már közel egy 
esztendeje áll ilyen és 
egyéb okok miatt kihasz
nálatlanul ez a gép!

... Miért nem korszerű
sítik a fatelep gépszínjeit? 
A decemberi hófúváskor 
számtalan munkaórát vett 
igénybe a színek kitakarí
tása!

... Miért van még ma 
is a famegmunkáló gépek 
mellett, de a IX. rakodói 
vagonkirakásnál is szük
ségtelenül sok fizikai 
munka? Vannak tervek 
ezek gépesítésére?

Hajnal Ferenc TMK elő
adó: A daruinkkal nincse
nek problémáink. Hunyad
vári elvtárs valószínűleg 
a villás targoncára gondol. 
Azokkal tényleg sok ba
junk van. Több, mint 10 
évesek s a hepe-hupás fa
telepi utakon — terhelt 
állapotban — hidraulikus 
szerkezeteik könnyen
tönkremennek. Eddig al
katrészhiány gátolta a 
gyors javítást. Több intéz
kedés történt azonban, 
ami a problémát megold
ja. 1. Hangos et. Szovjet
unióbeli látogatásakor al
katrészeket rendelt kb. 
félmillió Ft értékben. 2. 
Üj villás targoncákat ka
punk az idén. 3. A kikép
zett kezelők közül lemor
zsolódott dolgozók helyett 
újakat képezünk ki. 4. 
Autószerelői státust ka
punk, s a jövőben a hibá
kat házilag is kijavíthat
juk.

A csehszlovák gép ala
pozását a közelmúltban és 
jelenleg is részben anyag
hiány, részben a kedvezőt
len időjárás gátolta. Ko
rábban a tervezéssel és a 
gép üzemének szervezésé
vel .kapcsolatos tapasztala
tok szerzése vett igénybe 
időt. Ilyen tapasztalataink 
ugyanis ezzel a géppel 
nem voltak.

Ez évben új gattert épí
tünk. A gépszínek átcso
portosításakor végleg ki

Ugyancsak a fenti ro
vatban jelent meg „Miért 
nem áll meg a 40-es 
gyorsjáratú autóbusz az 
állomáson” című szerkesz
tőségi cikk.

A címben szereplő kér
désre közöljük, hogy a 
40-es számú gyorsjárat 
azon célzattal létesült, 
hogy megfelelő és főleg 
gyors közlekedési lehető
séget biztosítson, mintegy 
20 000 fős uránvárosi la
kótelep és a városközpont 
között. Ennek megfelelően 
a városközpont felé hala
dó gyorsjáratok Űjmecsek- 
alja területén, továbbá a 
közvetlen utánna való 
megállóban, főleg a fel
szállni kívánó utasok el
szállítására áll meg, hogy 
azokat egy helyen a vá
rosközpontban tegye le. 
Ugyancsak hasonló felada
ta van az Űjmecsekalja 
felé irányuló gyorsjárat
nak is. A közöltekből ki
tűnik, ha más helyeken 
is megállítanánk nevezett

Dolgozók kérdezik
fogjuk küszöbölni a hófú
vások okozta üzemkiesé
seket.

A nehéz fizikai munka 
üzemünkben 1968-ban öt
szöröse volt a jelenlegi
nek. Ma mór 95 %-os a 
gépesítettség foka. De to
vább megyünk. Űj rönk
markolók érkeznek, me
lyek zárt kivitelben öm
lesztett áruk kirakására is 
alkalmasak lesznek. A te
lepi utakon a szállítást 
traktorokkal oldjuk meg. 
Végül kb. 1972-ben új, 
modern famegmunkáló gé
peket kapunk a SZU-ból, 
amelyek automatizálják a 
gépek körüli munkát is.

... Miért nem lehet 
megoldani a platói dolgo
zók zöldségáru- és ipar
cikkellátását vagy leg
alábbis olcsóbb és jobb 
városi közlekedését?

A nevelés, iskoláztatás 
költségeiről

A közelmúltban kezem
be került egy művelődés- 
ügyi szakanyag és ebből 
tudtam meg, hogy egy-egy 
diploma 130-140 ezer fo
rintba kerül az államnak, 
a társadalomnak.

A gyerek gondozása, 
táplálása, tehát mindaz a 
juttatás, amelyet egy böl- 
csődés gyerek napi öt fo
rint hozzájárulásért kap
— az álamnak havonta 
1000 forintba kerül.

Az óvodás korba csepe
redett gyereket nevelik, 
gondozzák, megtanítják 
játszani, előkészítik az is
kolára, hozzászoktatják a 
kisgyereket a társadalom 
alapvető együttélési sza
bályaihoz — mindezért a 
szülő csekély térítést fi
zet, az államköltségvetés
ből pedig évente 3893 fo
rint hozzájárulással gon
doskodnak az óvodás gye
rekekről.

Az általános iskolások
ra évente 1367 forintot 
költ az állam. Az állami 
gondozásba vett gyerekek 
taníttatásának, nevelésé
nek, ruházásának, iskoláz
tatásának gondját az ál
lam teljes egészében ma
gára vállalta. Eltartásuk
— ha intézetekben lak
nak — évente 16-17 ezer 
forintba került, ha neve-

járatainkat, ebből feltétlen 
az eljutást idő növekedé
se és az utazási körül
mény rosszabbodása lenne. 
Ugyanis e járatunk célja 
nem a vasúti fel- és elfu- 
varozás. Ez utóbbi fuvaro
zási feladatunk megoldá
sára a 40-es autóbuszjára
tainkat csúcsidőben 10 
percenként közlekedtetjük.

A gyorsjárati jelleg 
fenntartást tárgyában több 
alkalommal levéllel keres
tek meg bennünket és 
elmondhatjuk, hogy a vá
rosrészek gyors összekap
csolásának lehetőségeit 
minden levélben örömmel 
fogadták és legyen szabad 
emlékeztetni arra is, hogy 
hasonló értelemben nyilat
koztak utasaink a Dunán
túli Napló hasábjain is.

Kérjük, fentiekről a cik
kek szerzőit tájékoztatni 
szíveskedjenek.

Laki Pál
12. sz. AKÖV igazg. h.”

Neuwirt Henrik, mun
kásellátási csoportvezető:

A platón kb. 100 lakót 
tartunk nyilván. Ezek ellá
tása valóban nem kifogás
talan. Nyáron egy zöldség
pavilont üzemeltetünk, té
len azonban erre nincs le
hetőség, mert az áru meg
fagyna. Iparcikkbolt léte
sítése teljesen céltalan 
lenne. Ismert, hogy még 
a reptériek is beutaznak 
Pécsre a választék érdeké
ben. A városi közlekedés 
megoldására vonatkozó 
tervekkel foglalkozunk s 
komoly remény van rá, 
hogy eredményesen. A 
végleges megoldást termé
szetesen a telep szanálása 
hozza meg, amire a kö
zeljövőben sor kerül.

dr. T. F.

lőszülőknél helyezték el 
őket, általában 7-8 ezer 
forintba.

Ha az általános iskola 
elvégzése után középisko
lába megy a gyerek — 
nagy gyerek, nagy gond, 
mondják a szülők — az 
állam is jobban kinyitja 
a pénztárcáját. Egy közép- 
iskolás gyerek „állami 
hozzájárulása” évente 2458 
forint. Persze többet kell 
költeni a szakközépisko
lásra, s többet arra a gye
rekre, aki diákotthonban 
lakik. A középiskolás di
ákotthonok lakói — a szü
lők áldozatkész támogatá
sán kívül — az államtól 
évente 6700—6800 forint 
értékű segítséget kapnak.

Azokért, akik valame
lyik felsőoktatási intéz
ményben folytatják tanul
mányaikat — bár vitatha
tatlanul komoly anyagi 
áldozatot vállalnak a szü
lők is — még többet vál
lal magára az állam.

Legkevesebb — évente 
12 ezer forintba — a Marx 
Károly Közgazdasági
Egyetem hallgatói kerül
nek. Az orvosnövendékek 
és műszaki egyetemek nö
vendékeinek tanulmányai 
lényegesen jobban terhelik 
az államkasszát.

Azon a támogatáson kí
vül, amellyel társadal
munk kigyensúlyozott, 
nyugodt életkörülménye
ket, korszerű tanulási le
hetőségeket teremt közvet
lenül készpénzzel is segíti 
a felsőoktatási intézmé
nyek tanulóit.

Évenként több, mint 50 
ezer fiatal tanul az or
szág egyetemein, főiskolá
in. ötven százalékuk di
ákotthonokban lakik, 40,6 
százalékuk tanulmányi 
ösztöndíjat kap.

így jön össze tehát a 
csaknem másfélszázezer 
forint költség, amelyet ál
lamunk, szocialista társa
dalmunk előlegez minden 
diplomásnak, de jelentős 
összeg azok neveltetése, 
iskoláztatási költsége is, 
akik nem jutnak el csak 
a középiskoláig, vagy csak 
az ipari tanuló intézetig. 
Társadalmunk szívesen 
adja segítségét, mint ne
velőszülő, de joggal szá
mít is gyermekei szorgal
mas munkájára.

H. B.

Nyílt levél
a mindennapok szocializmusa 

ügyében
Nem újkeletű dolog az amiről írok, a felháborodás 

mégis íráshoz kényszerített. Igen, ismét a szemétről 
illetve a szemét otthagyósáról van szó.

Az ország egyik legszebb lakótelepe egyetlen hatal
mas, büdösödő, gusztustalan szemétdomb. Közel 30 
ezer ember kénytelen nap-nap után hulladékhegye
ket kerülgetni orrát befogva, tekintetét félrefordítva 
járni az uránvárosi utcákat. Nem óhajtom részletez
ni, hogy mi minden található ezekben a szemétkupa
cokban, de biztosítok róla bárkit, hogy minden alko
tó eleme káros a higiénia, a közegészség és a közízlés 
szempontjából. És mi, mindannyian uránvárosi lako
sok e között élünk, járunk, gyermekeink ebben szán
kóznak és ebből gyúrnak hógolyót.

Szerencsénk van, a többnapos ünnepek már lezaj
lottak, most már talán van remény arra nézve is, 
hogy hetente egyszer elviszik a szemetet. Ugyanis 
karácsony és újév között egyszer sem jöttek érte. Mi 
így ünnepeltünk. Elgondolni is rossz, mi lesz akkor, 
ha egy hirtelen enyhülés jön és ez a töméntelen sze
mét még jobban büdösödik, erjedni kezd, vagy ha a 
kora tavaszi szellő még jobban széthordja. Valószí
nűnek tartom, hogy ekkor már a patkányok is hozzá
tartoznak majd az uránvárosi utcaképhez.

Ebben az országban megszüntettük a tbc-t. Szám
talan pusztító népbetegséget felszámoltunk. Lerak
tuk egy fejlettebb gazdasági rendszer alapjait. A köz- 
tisztaság terén pedig lassan utolérjük a feudalizmust. 
Egy rendszer fejlettségéhez a közegészségügy, köztisz
taság szervesen hozzátartozik. Hogy tűrheti ezt az ál
lapotot a KÖJÁL, és hogy tűrheti a rendőrség? Sok
sok kifogást, magyarázkodást hallottunk már az „ille
tékesek” szájából, de erre az állapotra nincs és nem 
is lehet mentség.

Annak a vállalatnak a dolgozói nevében fordulok 
most a Városi Pártbizottsághoz, a Városi Tanácshoz, 
a Rendőrséghez, amelynek dolgozóit és családtagjai
kat kényszeríti a Köztisztasági Hivatal az ilyen kö
rülmények közötti életre.

Ne tűrjék ezt tovább! Ne engedjék meg, hogy vív
mányainkat, szebb és jobb életkörülményeinket ilyen 
hanyagságokkal, nemtörődömséggel rontsák le. Lehet, 
hogy mire ez a cikk megjelenik, a szemétdombok 
éppen eltűnnek, de ez a probléma állandóan vissza
visszatér. 1970-ben is lesznek kettős ünnepek, de 
egyébként is tiszta és egészséges környezetben aka
runk élni. Nemcsak az a fejlődés, hogy új várost épí
tünk hanem az is, hogy azt tisztán tartsuk.

Fentiek reményében várjuk intézkedéseiket.
Tisztelettel!

Érdi Krausz Gábor
geológus mérnök

A parkírozás „örömei"
Egyre több a gépkocsi 

országszerte, így Pécsett 
is. Ez jó dolog, s nagy 
öröm, főleg a tulajdono
soknak. Persze sok bosz- 
szúság is. Egyik probléma 
például: parkírozás a Me
csek Áruház körül. Ami
óta megnyílt, sok száz 
ember fordul meg ott na
ponta. Nagyon sokan jár
nak oda gépkocsival is, 
de igen nehéz ott parkíro
zó helyet találni. Az Ybl 
Miklós utca elején egy 
ideig szabad volt parkí
rozni, de most már ki van 
téve a tiltó tábla. Ugyan
csak tilos az áruház mö
götti garázsoknál, holott 
volna hely. Egyetlen meg
oldás: a 39-es dandár úton 
állhatnak le a gépkocsik 
az áruház előtti rövid sza
kaszon. S ott is kevés a 
hely, hiszen ráadásul ut
cák is betorkollnak ide s 
az ilyen helyeken tilos a 
parkírozás. Tehát alig fér 
el a két oldalon néhány 
gépkocsi, ezek is akadá
lyozzák a gépkocsiforgal
mat, hiszen rengeteg autó
busz közlekedik itt, ame
lyek kénytelenek az út

közepére behúzódni, ha 
balra nagy ívben az Ybl 
Miklós utcába kívánnak 
bekanyarodni. Tehát má
ris kész a forgalmi dugó. 
Persze nem megoldás az 
sem, ha most az illetéke
sek megtiltják a parkíro
zást a 39-es dandár úton. 
A házak közötti helyeket 
az ott lakók gépkocsijai 
lefoglalják, szükséges len
ne tehát kijelölni közterü
letet erre a célra.

Erre javasolnánk az áru
ház mögötti garázsudvart 
az áruházzal szembeni 
nagy üres területet és a 
későbbiek folyamán a 16 
szintes épület és az SZTK 
előtti tereket.

Modern városközpont 
nem lehet meg parkírozó
hely nélkül, reméljük az 
illetékesek hamarosan ta
lálnak megoldást.

Nem teljesen ide illik, 
de megemlítjük azt a le
hetetlen állapotot, hogy 
Pécs megyei jogú város 
pályaudvaránál nincs par
kírozóhely. Ezen is kelle
ne segíteni.

K. L.



1970. FEBRUÁR ÉRCBÁNYÁSZ

A kváló Ifjú mérnök, közgazdász, technikus mozgalom 
1969. évi eredményei

Vállalatunknál a szoci
alista munkaverseny szer
ves részét képezi a fiatal 
mérnökök, közgazdászok, 
technikusok részvétele a 
fenti versenymozgalom
ban.

Mielőtt az eredmények
ről beszélnénk, érdemes 
visszatekinteni, hogy is

Télapó est  
a Ságváriban

A III. Üzem Szakszerve
zeti Bizottsága és Nőtaná
csa december végén me
leghangulatú „Télapó-est” 
keretében ajándékozta 
meg az üzem dolgozóinak 
kiskorú gyermekeit. A ze-* 
ne, a feldíszített fenyőfa, 
a kedves műsor keretében 
mesélgető jelmezes télapó 
feledhetetlen élményt
nyújtott a kicsinyeknek.

E kedves meglepetéssel 
régi hagyományt újítottak 
fel az üzem vezetői, s bi
zonyára sokban elősegítet
ték az üzemi kollektíva 
összekovácsolódását is.

A III. üzemi SZB meg
elégedéssel tájékoztatta la
punkat arról, hogy kezde
ményezésük a társüzemek 
képviselőinek elismerését 
is kivívta.

M. J.

Gondolatok
Szellők hátán a hold fel

hőt tereget.
S Te ismét felettünk

osonsz szállva,
Mintha nem tudnád, hogy 

talpán állva
Ember csak az Ember,
Ki azért tud szeret élni, 
Mert a sors viharából, 
Széjjel tépett fonalából, 
Újra képes álmot szőni.

*

Az ember rendszerint tár
sait adja elő, mert ami sa
játja, önmagának is ke
vés.

*

Sem a páros, sem a pá
ratlan, nem pártatlan.

*

A világon a legrelatívebb 
a „létszám”.

*

Hol nyüszít a panasz,
Ott, érd fel ésszel, 
Tunyaság párosul, 
Tehetetlenséggel.

kezdtük az 1969-es eszten
dőt.

A jelentkezések, vállalá
sok a versenyfelhívás 
alapján a Tanácsköztársa
ság kikiáltásának 50., Le
nin születésének 100. és 
hazánk felszabadulásának 
25. évfordulójára történ
tek. A három követelmény 
vállalásait segítették az 
üzemek gazdasági vezetői 
azzal, hogy a termelékeny
ség növelése érdekében az 
üzemben megoldásra váró 
feladatokból témajegyzé
ket állítottak össze, vagy 
a jelentkezők vállalásait 
felülbírálták, kiegészítet
ték. A jelentkezők a má
sodik követelmény, a szak
mai ismeretek gyarapítá
sa területén, továbbá a 
harmadik követelményre, 
a politikai képzés, oktatás 
területére egyénileg tettek 
vállalásokat. A KISZ bi
zottság az üzemek által 
leadott jelentkezéseket el
fogadta.

így indultunk év elején, 
majd év közben megtar
tottuk a fiatal mérnökök, 
közgazdászok, technikusok 
tanácskozását. Ez a ta
nácskozás is segítette a 
versenymozgalmunk sike
resebb lebonyolítását.

A féléves részarányos 
értékelésnél képet kap
tunk már arról, hogy a 
gazdaságvezetés a fiatalok 
termelékenység emelésére 
tett vállalásait, hogyan el
lenőrzi, illetve hogyan ér
tékeli.

Segíteni kívántuk az 
üzemek társadalmi veze
tőinek munkáját és kiad
tuk már augusztusban a 
zsűrizés rendjét, majd azt 
követően külön levélben 
kerestünk meg minden je
lentkezőt, felhívtuk figyel
mét a követelmények tel
jesítésére, a zsűrizés idő
pontjára.

Az üzemi értékelések 
alapján 106 főnek ítélték 
oda a megtisztelő címet, 
ahol az üzemek gazdaság
vezetői, párt, szakszerve
zeti és KISZ vezetői vet
tek részt, felülvizsgálták a 
vállalások teljesítését. Ja
vaslatot tettek a vállalati 
értékelésre küldendő szak- 
dolgozatokra, továbbá az 
üzemi jutalmazásra.

Év elején a SZOT El
nöksége és a KISZ Köz
ponti Bizottság Intéző 
Bizottsága hazánk felsza
badulásának 25. évforduló
ja tiszteletére pályázatot 
hirdetett a fiatal mérnö
kök, közgazdászok, techni
kusok részére. Az orszá
gos pályázat célja volt,

hogy a fiatal műszakiak 
és közgazdászok sajátos 
formában is részt vehes
senek a jubileumi évfor
duló tiszteletére kibonta
kozó versenymozgalomban.

Az országos pályázaton 
azokkal a szakdolgozatok
kal lehet részt venni, ame
lyek 1969-ben készültek, 
szerzőik elnyerték a meg
tisztelő címet, amelyek al
kalmazhatóságát, gazdasá
gosságát a vállalat igazol
ja és felhasználására köte
lezettséget vállal.

A vállalati értékelésre 
26 db szakdolgozat érke
zett be és megyei értéke
lésre 10 db szakdolgozat 
továbbküldését fogadta el 
az értékelő bizottság.

Mint arról a Dunántúli 
Napló hírt adott, 1970. 
január 15-i számában, a 
megyei versenykiíró szer
vek a beérkezett 20 db 
szakdolgozatot értékelték 
és a megyei zsűri a válla
lati szakvélemények alap
ján szakágon belül első 
díjat — 2000 Ft pénzju
talmat és oklevelet — 
adott Fekete László, Sar- 
kadi Nagy Barna, Tímár 
Katalin, Csikós László 
közös dolgozatáért, Varga 
Ernő — Köteles László 
közös, továbbá Kassai 
Miklós, Weidinger István 
egyéni munkáiért.

A szakágon belül máso
dik díjat — 1500 Ft pénz
jutalmat és oklevelet —

Elkésett újévi jókívánságaink portásainknak...

„hogy ilyen meglepetés ne érhesse őket”.

kapott Egri Róbert, Szi
rom Hugó egyéni, továbbá 
egy közös dolgozat Bodro
gi Frigyes és Dr. Kemény 
Antal munkája.

A szakágon belül har
madik díjat — 1000 Ft 
pénzjutalmat és oklevelet 
kapott Makarics József.

A fentiek mellett Böhm 
László dolgozatát és Bod
rogi Frigyes — Dr. Ke
mény Antal — Ölti Lajos 
közös munkáját a megyei 
zsűri különdíjban részesí
tette.

A díjkiosztásra a már
ciusi műszaki hónap kere
tében kerül sor. A me
gyei zsűri a vállalat által 
továbbküldött 10 szakdol
gozatot elküldte a szak- 
dolgozatok országos pályá
zatára.

Ezúton mondunk köszö
netét az üzemek-, a válla
lat gazdasági vezetésének, 
párt-, szakszervezet, KISZ 
szervezeteinek, továbbá 
társadalmi munkásoknak 
ezen a területen nyújtott 
segítségükért, irányító, el
lenőrző, értékelő munká
jukért.

A versenymozgalmat 
meghirdettük 1970-ben is. 
Ehhez kérjük segítségüket, 
munkájukat.

Kollár János

KERESZTREJTVÉNY
Olvasóink több alkalommal fordultak szerkesztő

ségünkhöz, hogy közöljünk rendszcrsen keresztrejt
vényeket.

E havi számunktól kezdve örömmel teszünk eleget 
a kívánságoknak és úgy gondoljuk, szívesen veszik 
kedves olvasóink, ha a következő havi keresztrejt
vényeink témáját kapcsoljuk az emberiség nagy gon
dolkodójának, Lenin elvtársnak életéhez, munkássá
gához.

A megfejtéseket szerkesztőségünk címére kérjük 
beküldeni.

Pécs III., Hajnóczy út 35. A ép. I. em. 5. szoba.

Lenin nyomában

Rejtvényünkben néhány olyan helységet, várost 
közlünk, ahol Lenin élt, dolgozott. Ezekre évszámok
kal utalunk. Beküldendő az évszámokkal jelölt sorok 
megfejtése 1970. február 10-ig. A helyes megfejtők 
között könyveket sorsolunk ki.

Vízszintes: 1. 1897. 10. Nyugat-európai folyó. 13. 
Zalka Máté' 14. Halmazállapotot változtat. 16. Ilyen 
felszolgáló is van. 19. Kevert Miska. 20. Bizakodik. 
21. tudományos intézet. 23. Község Komárom megyé
ben. 25. Kulcs angolul (y=i). 26. Vissza: fejsze. 28. 
Kotor. 31. Felszabdulás előtti biztosító. 31. Szín. 35. 
SL. 36. Friss. 38. össze-vissza bír. 39. Kötőszó. 40. A 
füg. 11. első betűjével: szárít. 42. ...ÜP, török város. 
44. Arzén. 45. Kevert etruszk! 47. Névelő. 49. Szegedi 
bírósági ügy. 51. Mithológiai isten keverve +’. 52. 
VO. 53. 1900. 56. 1917. 57. 1913.

Függőleges: 1. 1907. 2. 1889. 3. Élmény felidéződése. 
4. Azonos mássalhangzók. 5. Azonos mássalhangzók. 
6. 1906. 7. Szovjet folyó. 8. Város a Szovjetunióban. 
9. Tojás németül. 10. Megváltoztató. 11. Időszakos, 
nem állandó. 12. 1870. 15. József Attila vers címe. 17. 
TEZ. 18. Vissza: háziállat. 22. Idegen összetételekben: 
légi. 24. Helyrag. 27. Igekötő. 28. Készpénz. 29. 1900. 
30. Visszafelé, mint vízszintes 36. 33. ... jegy (met- 
térti). 34. Kutyaféle! 37. Finn város. 40. Kevert szív. 
41. Északi nép. 43. 1912. 46. 1900. 48. Állatkert Bécs- 
ben. 50. Kevert sír. 54. Diplomás rövidítés. 55. Cink 
vegyjele.

Évadzáró 
közgyűlés

Vállalati horgász egye
sületünk halászlévacsorá
val egybekötött közgyűlé
sen értékelte az elmúlt 
évet és beszélték meg az 
új év terveit. Képünkön 
Ványi Gyula egyesületi 
titkár beszámolóját ismer
teti.

DR. TÓTH FERENC:

Hat nap az Aldunán
Oj szemmel nézzük a honi 

tájakat. Csepel szigetét, 
amelynek északi csúcsán te
lepedett meg Csepel ispán, 
Árpád főlovászmestere s a 
fejedelmi ménes.

Érd alatt Százhalombatta 
116 mesterséges dombról, ko
ra vaskori sírhalmokról kap
ta a nevét.

Érd és Százhalombatta kö
zött volt a népvándorlás leg
nagyobb csatája. 125 ezer hún 
és 210 ezer nyugati harcos 
esett itt el.

Dunafüred mellett római 
sánc maradványai találhatók, 
s ma Is használják még a 
római hadiút egyik szakaszát.

Ercsi előtt Eötvös Józsefnek, 
a reformkor nagy alakjának 
emlékműve áll. Dunaújváros 
helyén bronzkori leleteket ta
láltak, majd itt épült a ró
maiak Intercisa nevű erődje. 
A XII. században Szt. Panta-

leon emlékére emeltek mo
nostort, erről kapta Pentele a 
nevét. A tatárok elpusztítot
ták, menekülő rácok építették 
újjá, a törökök palánkvárat 
építettek itt, s ezt is, a köz
séget is elpusztították 1688- 
ban, visszavonulásuk közben. 
S 20 éve nyílt meg a hely 
történetének legdícsőségesebb 
fejezete!

Balról Szalkszentmárton, 
jobbról Dunaveqse őrzi a 
nagy Duna mentében álló kis 
laknak, s Petőfi apjának, a 
,,jó öreg kocsmáros”-nak em
lékét, számos más Petőfi em
lékkel együtt.

Dunaföldvár várának zö
mök tornya valamikor II. La
jost és tanácsosait látta, ami
kor a mohácsi csata előtt 
utolsó tanácskozásukat tartot
ták itt, a tolnai országgyűlés 
előtt.

Ránksötétedik. A fényárban

úszó hajó elhalad Baja, majd 
„nemzeti nagylétünk nagy te
metője”, Mohács mellett.

Jugoszláv vizeken hajózunk. 
Kikötünk Bezdánnál, s át
esünk a részünkről fegyelme
zett. a jugoszláv hatóságok 
részéről rövid és udvarias út
levélvizsgálaton.

Megvacsorázunk. Az ellátás
ra a hagyományos SZOT ven
dégbarátság nyomja rá a bé
lyegét. Kétféle reggeli, há
romféle ebéd és háromféle 
vacsora között válogathatunk. 
A reggeli ötféle finomságból 
áll, az ebédhez leves, főétel, 
záróétel, a vacsorához előétel, 
főétel, záróétel tartozik. A 
norma 23 Ft naponta és fe
jenként. Érdemes volna az 
üzemi konyhavezetőket ta
pasztalatcserére küldeni, akár 
közköltségen is.

Vacsora után ismerkedési 
esten találkoztunk a „stáb”- 
bal: az üdülőhajó-vezetővel, 
a kapitánnyal és a kultúrfe- 
lelőssel.

A hajóvezető elmondja, 
hogy a 3 300 000 szakszervezeti 
tagból évente 300 ezret üdül- 
tet a SZOT, ebből 7200-at ré

szesít hajóüdültetésben. Ha
jónk ez évben 2 pozsonyi, 14 
aldunai és 12 ausztriai utat 
bonyolít le, s rajta ülésezik 
majd a Szakszervezeti Világ- 
szövetség konferenciája is.

A kapitány zömök, mosoly
gós bácsi, s nem látszik meg 
rajta, hogy komoly hatósági 
jogkörrel rendelkező hivatalos 
személy, aki egykoron talán 
kemény vigyázz állásban, me
reven tisztelegve süllyed el 
hajójával, ahogy az a hajós
regényekben meg van írva. 
Megtudjuk tőle a hajó ada
tait, a betartandó biztonsági 
és tűzrendészeti szabályokat, 
s viharos tapssal ünnepeljük.

A kultúrfelelős ügyesen 
rendezi az ismerkedési estet, 
s hamarosan kialakulnak a 
heterogén utastömegen belül 
a hat napra szóló kapcsola
tok.

Jól alszunk és reggelre be
futunk Belgrád kikötőjébe. 
Hajónk pontosan a saját iker
testvére, az Óbudai Hajógyár 
által 1966-ban elkészített 
csehszlovák Druzba mellett

köt ki. utasainak jórésze fel
vidéki magyar, akikkel ha
marosan barátságos társalgás
ba kezdünk.

Délben városnézésre indu
lunk. Megnézzük a híres 
nándorfehérvári várat, a je
lenlegi Kalemegdánt, megcso
dáljuk O-Belgrádból, Zimony- 
ból, Pancsovából alakult fél
milliós Nagy-Belgrád látképét, 
különösen a Zimony mellett 
épülő modern, új városrészt. 
Aztán beportyázzuk a Terezi- 
ját, a Marx-Engels teret, a 
Marsala Titát, a Bulevar Re- 
voluclját.

A mi értékrendünk itt tót
ágast áll, az árarányok lénye
gesen eltérnek az itthon meg
szokottól. Megállapítjuk, hogy 
mi, itthon elegánsabban öltö
zünk, hogy Budapest azért 
mégiscsak szebb, hogy renge
teg a magyar turista, aztán 
holtfáradtan térünk vissza a 
hajóra, ahol még sokáig ka
varognak bennünk a friss 
benyomások.

Márnap reggel indulunk to
vább.

Jobbról a 25 bástyatornyú, 
csipkézett falu, szinte teljesen 
ép Szendrő vára középkori 
látomásként tűnik fel. Vele 
szemben, a bal parton Keve 
várának romjai. A jobbparti 
Kulics vára után az Osztrovo 
szigethez. az „Aranyember” 
senki-szigetéhez érünk.

A balparton fekvő Buziás
nál, az első román városnál 
kezdődik és Orsovánál végző- 
dk a híres Széchenyi-út, 
amely 1833-37-ig épült.

Kikötünk a jobbparti Gra- 
distében, a jugoszláv határ
városban. Vám- és útlevél- 
vizsgálat; tulajdonképpen lét
számellenőrzés.

Két hosszú sziget, majd 
László vára után figyelmez
tető mutatóujjként 7 méteres 
karcsú szikla emelkedik ki 
a folyam közepéből: közele
dik a Duna veszélyes szaka
sza. Nem sokkal utána két 
tömpe sziklatömb, a „biva
lyok”. Valójában úszó elefán
toknak tűnnek.

(Befejező része következik.)
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Sportklubunk keretében 
I nyolc szakosztály műkö
dik, ezek munkájáról és 
eredményeiről kívánok tá
jékoztatást adni szurkoló
inknak.

ASZTALITENISZ
Munkájukról elmond

hatjuk, hogy sokat javult 
az elmúlt évben. Első csa- 

I patunk az NB I-ben sze
repel. 1969-ben a hatodik

Lesz-e újjászületés a labdarúgóknál ?

Új vezetőséget választott 
a szakosztály

1970. január 5-el újra 
megindult az élet a lab
darúgó szakosztálynál. Év
nyitóra és vezetőségvá
lasztásra jöttek* össze a 
sportolók és vezetők a 
Műszaki Klubba, hogy 
meghallgassák Bujtor Bé
la szakosztályvezető elv
társ beszámolóját az el
múlt év eredményeiről.

Szeretettel köszöntötte 
Tóka Jenő igazgató, Ko
vács István párttitkár, 
Rácz Gyula szb titkár elv
társakat, Galgóczy Ottó 
elvtársat, az Ércbányász 
új főfoglalkozású edzőjét, 
valamint a résztvevő spor
tolókat.

A beszámoló rámutatott 
arra, hogy az elmúlt év 
eredményei elmaradtak a 
várakozástól. Köztudott 
volt, hogy labdarúgó csa
patunk a bajnoki cím 
megszerzésére készült. En
nek szellemében kezdődött 
meg a felkészülés a múlt 
évi bajnokságra. Az alapo
zási időszak jól sikerült. 
Az előkészületi mérkőzé
seken fokozatosan jött fel 
a csapat, mind szebb re
ményekre jogosítva. Jó 
kapcsolat alakult ki a ve
zetők és játékosok között 
és jól illeszkedtek be az 
újonnan igazolt játékosok 
is a csapatba.

Sajnos, a folytatás már 
nem olyan kedvezően ala
kult, mint az előkészüle
tek. Sérülések akadályoz
ták meg a továbbiakban 
az egységes csapat kiala
kítását. Tartalékosán és az 
időközben megromlott csa
patszellem viszonyai kö
zött játszották le a mér
kőzéseket. Ezek után túl 
jó szereplésre nem szá
míthattunk. Amíg újra a 
csapat megerősítésével telt 
az idő, az alatt leadogat-

MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZ

A Mecseki Ércbányászati 
Vállalat dolgozóinak lapja. 
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Új esztendő — új feladatok
Mérlegen a szakosztályok múlt évi  munkája

ták a bajnoki pontokat. 
Ehhez járult még néhány 
játékos fegyelmezetlensége 
is. Az igaz, hogy volt idő
szak, amikor ment a já
ték, a csapat az első he
lyen állt, és remélhető 
volt, hogy sikerül meg
nyerni a bajnokságot. 
Sajnos ez a rövid siker 
egyes játékosoknak a fe
jébe szállt, aminek követ
keztében többet engedtek 
meg maguknak a pályán 
és a magánéletükben egy
aránt. Mint már ismeretes, 
ez megbosszulta magát a 
hátralévő mérkőzéseken. 
A csapatban megbomlott 
az egység.

Bár a felelősségrevonás 
megtörtént, ez azonban 
már nem változtatott a 
csapat további szereplésén. 
A bajnokságot nem sike
rült megnyerni, viszont si
került a játékosok közötti, 
illetve vezetők és játéko
sok közötti viszályokat 
megszüntetni.

A szakmai vezetés jó 
kezekbe került Galgóczy 
Ottó edző személyében. Az 
edző felszólalásában el
mondta, hogy nem csupán 
az edzés mennyiségét és 
minőségét kívánja maga
sabb szintre emelni, ha
nem ennek egyik legfon
tosabb előfeltételeként a 
csapaton belüli fegyelmet 
szándékozik megszilárdí
tani.

Ezt követően került sor 
a szakosztály-vezetőség 
újjáválasztására. Hucker 
Ferenc elvtárs, elnökségi 
tag javaslata alapján a 
közgyűlés egyhangúlag a 
következő elvtársakat vá
lasztotta meg.

Szakosztályvezetőnek 
Búj tor Bélát, a vezetőség 
tagjainak Danka Imrét, 
Kakuszi Józsefet, Szmolka 
Józsefet, Kovács Miklóst, 
Füke Lászlót és Mecseki 
József elvtársakat.

Kovács Miklós

A világ első postabélyege 
Angliában jelent meg 1840-ben 
Viktória királynő képével.

Az osztrák kormányzat 1850- 
ben bocsátotta ki az első 
osztrák bélyegeket, amelyek 
Magyarországon, mint az 
osztrák birodalomba olvasz
tott tartományi területen is 
forgalomba kerültek.

Az 18G7-es kiegyezéssel lé
pett működésbe a magyar 
postalgazgatás, amely saját 
bélyegnyomda hiányában
Ausztriától rendelte meg első 
bélyegeit. A' két kormányzat 
egyforma bélyegben egye
zett meg.

Az első hazai gyártású bé
lyegek 1871-ben jelentek meg 
még mindig az uralkodó ké
pével.

A bélyeggyűjtés elég hamar 
megindult. Magyarországon 
Budapesten alakult 1874-ben 
az első magyar philatelista 
egyesület. Pécsett 1911-ben 
alakult bélyeggyűjtő csoport,

helyet és egyben a vidék 
legjobbja címet is meg
szerezte. Ez az eredmény 
a lehetőségeket figyelembe 
véve a csapat kitűnő küz
dőszellemét dicséri. Saj
nos, még mindig teremhi
ánnyal küzdenek. Ha több 
edzési lehetőséget tudna 
biztosítani a sportkör, még 
komolyabb eredményeket 
érne el a csapat. Verseny
zőink több kiemelkedő 
egyéni- és csapatversenyt 
nyertek meg a múlt év
ben. Országos vidék baj
nokságon Arató Csaba 
egyéniben, Arató — Dr. 
Horváth pedig párosban 
nyert bajnokságot. 
KÉZILABDA

A szakosztály mindkét 
évben a kiesés ellen küz
dött. 1968-ban nyolcadik,
1969- ben a kilencedik 
helyen végeztek. A gyenge 
szereplés oka sérülések 
sorozata és az alacsony 
számú játékosállomány 
volt. Többször egészen 
gyenge csapattól is vere
séget szenvedtek, mivel a 
sok balszerencse idegessé 
tette a játékosokat. Több 
esetben téves bírói ítéle
tek is nehezítették a csa
pat eredményességét. A 
szakosztálytól azt várjuk, 
hogy a mostani átigazolási 
időszak alatt jelentősen 
megerősödve — a Pécsi 
Dózsa játékosokkal — 
jobban szerepeljen az 
idei bajnokságban. 

KOSÁRLABDA
A legfiatalabb szakosz

tályunk, amely 1967-ben 
alakult meg. Az eddigi 
eredmények biztatóak. If
júsági csapatuk megnyer
te a megyei I. o. bajnok
ságot. A felnőtt csapat az 
első helyezettel azonos 
pontszámmal a megyei I- 
osztályú bajnokság harma
dik helyén végzett és így 
jogot szerzett arra, hogy
1970- ben az NB Ill-ban 
induljon.
SAKK

Változatlanul első he
lyen áll a megye és a vá
ros sakksportjában. Utób
bi időben különösen a 
minőségi javulás terén 
tettek nagy lépést előre. 
Az elmúlt évek legna
gyobb sikere, hogy a kö
zépdöntőn három verseny
ző képviselte az Ércbá
nyász színeit (Bibli, Krisz
tián és Bereczky), Ribli 
folytatta kitűnő sorozatát. 
Ifjúsági bajnokságot nyert, 
háromszor szerepelt az or
szágos ifjúsági válogatott
ban, nemzetek közötti 
mérkőzésen. Groningen I.- 
III. hely a nem hivatalos 
EB-n; a Zalaegerszegi 
Asztalos Emlékversenyen

Tízéves a bélyeggyűjtő körünk
amely egy külföldi egyesület 
tagjaként kezdte meg műkö
dését. Ónálló bélyeggyűjtő 
egyesület 50 évvel ezelőtt, 
1919-ben alakult Pécsett 29 
taggal. A létszám apadt és az 
egyesületi élet csökkent az 
évek folyamán. Ügy, hogy 
1931-ben hivatalosan meg is 
szüntették. A bélyeggyűjtők 
filatelista tevékenysége azon
ban sohasem szünetelt. Egye
sület hiányában asztaltársasá
got alakítottak. Többüknek 
volt szép „Baranya” gyűjte
ménye.

1944-ben tett sikertelen kí
sérlet után 1946-ban ismét 
megalakult a Pécsi Bélyeg
gyűjtők Egyesülete 150 taggal, 
melynek fejlődése szintén 
egyenetlen volt. 1949-ben is
mét feloszlatták és ezután 
csak csoportok működtek.

a 2-4 hellyel megszerezte 
a nemzetközi mesteri cím
hez az első csillagot; a 
csehszlovákiai versenyén 
I-II. hely; a középdöntő
ben csoportelsőként az or
szágos döntőbe került, 
ahol az ötödik helyet sze
rezte meg. A csapat az 
NB II-ben szerepel, mint 
örök második helyezett. 
Bizakodnak, hogy az idei 
bajnokságban sikerül vég
re az első helyet is meg
szerezni.

TEKE
Hosszú időn keresztül 

mostoha körülmények kö
zött sportoltak. Természe
tes, hogy eredményeik is 
igen gyengék voltak. 1968- 
ban megváltozott körül
mények között versenyez
tek a bérbevett Építők teke 
csarnokában és az ered
mények sem marad
tak el. Célkitűzésük volt a 
megyei bajnokság meg
nyerése. Ez nem sikerült. 
Csak a harmadik helyet 
szerezték meg és így osz- 
tályzóra kerültek. 

TERMÉSZETJÁRÁS
A túramozgalom kereté

ben a túrázó csoport 1968- 
ban és 1969-es évben is 
— előre meghatározott tú
raprogram alapján — a 
Mecsek legszebb helyeit 
járta be. Ezen kívül több
napos túrát tettek az or
szág különböző vidékein. 
Versenyeken több jó he
lyezést értek el, sőt László 
Béla nyerte a Tenkes Ku
pát, valamint a városi 
egyéni bajnokságot. Az or
szágos Meteor Kupa ver
senyen a csapat a máso
dik helyet szerezte meg. 

ÚSZÓ
A szakosztálynak kettős 

feladata van. Elő kell se
gítenie a versenysport 
színvonalának tartását és 
emelését, illetve a lehető
ségekhez képest fokoznia 
kell pártoló tagságunk 
gyermekeinek úszó okta
tását. Az elmúlt évek so
rán ezen a téren igen 
szép eredményeket értek 
el. Ez elsősorban az edzők 
lelkes munkáját dicséri. 
A szakosztály létszáma 
megközelíti a 200 főt. 
Múlt évben 32 versenyen 
álltak rajthoz a verseny
zőink. Megyei és területi 
versenyeken a bajnoki cí
mek nagy részét megnyer
ték. Mátrai Árpád nyerte 
a Főiskola és vidék egyé
ni bajnokságát.

Az idei bajnokságra 
minden szakosztálynak 
eredményes szereplést kí
vánunk.

K. M.

1951-ben Munkás Bélyeg- 
gyűjtő Egyesület alakult, 
mely kiállítást is rendezett.

Magyar Bélyeggyűjtők Or
szágos Szövetsége (MAEBOSZ) 
néven 1952-ben országos szerv 

I alakult, melynek irányításá
val újjáalakultak országszerte 
az egyesületek, illetve körök, 

j így alakult meg a Pécs Váro- 
; si és Megyei Bélyeggyűjtő 

Kör. Ettől fogva a szervezett 
pécsi bélyeggyűjtés — ha 
nem is egyenletes - de állan
dó fejlődést mutatott. 1959- 
től, amikor a taglétszám 325 
volt, erősen emelkedett a ta- 

! gok száma. Ezért megkezdték
az üzemi körök alakítását.

I A Vízügyi Igazgatóság 1959.
szept. 26-án, a Magyar Nem
zeti Bank I960, jan. 5-én és 
vállalatunk 1960. Január 20-án 

i Pécsi Urán Üzemi Bélyeg-

gyűjtő Kör néven 22 taggal 
alakított üzemi bélyeggyűjtő 
kört. Még 6 üzemi kör ala
kult 1960-ban. Körünk három
szor rendezett bélyegkiállltást: 
1963-ban, 1965-ben és 1966-ban. 
Két alkalommal emlékboríté
kot adtak ki és emlékbélyeg
zőt használtak.

Bélyeggyűjtő körünk 1964- 
ben vette fel a Mecseki Érc
bányászati Vállalat Bélyeg- 
gyűjtő Köre nevet. Az eredeti 
körben 1968-ban 500-ra emel
kedett a taglétszám. Emiatt 
és a 20 km-es körzetben el
helyezkedő munkahelyek szét
szórtsága miatt szükségessé 
vált, hogy a vállalat üzemel
nél külön körök alakuljanak. 
1968 közepén 5 üzemi kör vált 
ki az anyakörből. A III-as 
üzemben 1965, január 27-én 
alakult önálló kör. Így jelen-

Vállalatunk elmúlt évi termelését jelentősen segí
tették a műszaki fejlesztés keretében bevezetett új 
műszaki megoldások, beszerzett gépek és berendezési 
tárgyak. Képünkön a Szolgáltató Üzem modern gép- 
kocsimosóját mutatjuk be.

HÍREK AZ ÉDÜBÖL

Az üzem terültén kiépí
tésre kerül a hangoshír
adó hálózat, mely a dol
gozók jobb tájékoztatását 
szolgálja. Eddig az ebéd
lőben, az üzem előtti té
ren, valamint a fürdőépü
letekben már működnek a 
hangszórók.

V
Az I. üzemegység terü

letén a szilikózis veszélyes 
munkahelyeket 25 °/0-kal
csökkentette az elmúlt év
ben az üzem, az 1968-as 
évhez viszonyítva.

V
A halláskárosodás csök

kentése érdekében ko
moly erőfeszítéseket tesz 
az üzem. Az I. és II. 
üzemegység területén érc
párnák és gumibélések al
kalmazásával, a III. és IV.

1 üzemegység területén
hangelnyelő falak és ke
zelőfülkék kialakításával 
igen szép eredményeket 
értek el.

V
A társadalmi tulajdon 

iránt érzett felelősség nö
velése érdekében az el
múlt év IV. negyedévében 
kiállítást rendezett az 
üzem azokból a tárgyak
ból, melyeket az „üzemi 
szarkáktól’’ vett el a ren
dészet. A két hónapig köz
szemlére bocsátott tár gy
es fotóanyag hasznosnak, 
nevelő hatásúnak bizo
nyult.

A Szakma ifjú mestere 
mozgalomban az elmúlt 
évben 57 fiatal vizsgázott. 
Eredményeik jó felkészült
ségüket, szakmai tudásu
kat reprezentálják. Arany
fokozatot 38-an, ezüstfoko
zatot 7-en és bronz foko
zatot 2-en nyertek el.

Szerkesztő Bizottságunk 
következő munkaértekez
letét február 5-én tartjuk 
a munkásszálló A ép. I. 
em. 5-ös szobában, a szer
kesztőség új helységében.

SZOLGÁLTATÓ ÜZEM 
HÍREI

A Szolgáltató Üzem Áp
rilis 4. többszörös szocia
lista brigádja 1969. IV. n. 
évi bányagép-javítási ter
vét sikeresen teljesítette.

0
A Szolgáltató Üzem egy 

korszerű, 3000 mm-es 
csúcstávolságú eszterga- 
padot szerzett be, amely 
biztosítja a tengelyek kor
szerű megmunkálását.

©
Új távfűtési vezetéket 

építettek ki az I. üzemi 
kazánháztól a Szolgáltató 
Üzem dolgozói. A fűtésve
zeték szerelést 20 nappal 
határidő előtt fejezte be a 
Petőfi szocialista brigád.

©
Nagysikerű családi estet 

rendeztek a Műszaki 
Klubban a Gépkocsiszál
lítási Üzemegység dolgo
zói.

©
A Szolgáltató Üzem erő

gép műhelye a Talajerő
gazdálkodási Vállalat kép
viselőivel tárgyalt az idő
szakonként feleslegessé 
váló erőgépek hasznosítá
sa tárgyában.

©
Az üzem vezetősége az 

oktató-nevelő tevékenység 
javításával, a munkavé
delmi feladatok további 
társadalmasításával kí
vánja növelni a termelés 
biztonságát.

leg hét bélyeggyűjtő kör mű
ködik a MEV-nél kb. 550 tag
gal. A vállalatnál működő 
körök egységüket értékes 
könyvtáruk közösségében és 
kiállítások közös rendezésében 
tartják meg. A könyvtár fej
lesztéséhez mind a 7 kör anya
gilag hozzájárul. Az anyakör 
megalakulásának 10. évfor
dulóját pedig szép bemutató 
bélyegkiállltással kívánják
megünnepelni. Kiállítók min
den körböl Jelentkeztek. Saj
nos nem tudják a kiállítást 
az évforduló napján megren
dezni, mivel sok aprólékos 
munkával jár a kiállítási 
anyag ■ összeállítása. Minden 
valószínűség szerint a nyár 
végén kerül sor a kiállítás 
megrendezésére, ezért az év
fordulóról e szerény írásom
mal kívántam megemlékezni.

Ete Kálmán


